
Uittreksel concept-verslag commissie M&B 14-06-2021 over de voordracht Jaarstukken 2020

4a. Voordracht jaarstukken 2020 (A-agenda NLG en RWK 7 juni 2021 en EFB en M&B 14 juni 
2021) A-agenda Algemeen

De voorzitter geeft allereerst het woord aan de gedeputeerde voor een korte inleiding.

Gedeputeerde Olthof verwijst naar de door mevrouw Van Geffen en mevrouw Kapitein gestelde 
vraag over 47 miljoen euro en de onderbesteding daarvan. In de beantwoording is een fout 
geslopen. Dit heeft geen consequenties voor de jaarrekening, wel voor de besteding. De 
gedeputeerde zegt toe dat een gecorrigeerd antwoord volgt.

Mevrouw Kuiper (CDA) bedankt voor de beantwoording van technische vragen. Bij het lezen van 
de jaarstukken en met name Programma 2 Bereikbaarheid, is het goed om te constateren dat de 
behandelde onderwerpen bekend zijn. De jaarstukken bieden een helder overzicht van de 
activiteiten en de status quo van projecten in het afgelopen jaar, met ook een doorkijkje naar 
2021. Het blijft lastig om op basis van vastgestelde beleidsindicatoren te bepalen of de 
voorgestelde doelstellingen ook bereikt zijn. Toch kan worden gesteld dat de jaarstukken weer 
laten zien dat ook het afgelopen jaar, binnen het Programma Bereikbaarheid, heel veel tot stand 
is gekomen. Daarvoor complimenten voor de gedeputeerde en allen die daaraan meewerkten.
In het Programma wordt met veel partners samengewerkt door Provincie Noord-Holland. Voor het 
CDA is de inzet op verkeersveiligheid een belangrijk punt. Ongevallen hebben zoveel impact in 
het leven van mensen. In de jaarrekening wordt aangegeven dat samen met Rijkswaterstaat en 
gemeenten de verkeersveiligheid op de N9, N99 en N250 in 2020 is onderzocht. In de 
voortgangsbrief van de MIRT van 9 juni 2021 staat dat een rapport is verschenen met korte, 
middellange en lange termijnoplossingen. Progressie als het gaat over de verkeersveiligheid in 
Noord-Holland. Mevrouw Kuiper veronderstelt dat de gedeputeerde de Staten hierover op een 
ander moment nog zal informeren.

Namens zijn fractie bedankt de heer Deen (PVV) het college voor de beantwoording van 
technische vragen. Een vervolgvraag is inmiddels ook beantwoord. Verder heeft de heer Deen 
geen opmerkingen.

Mevrouw Van Geffen (VVD) constateert dat gedurende een intensief jaar, ondanks corona, veel is 
bewerkstelligd. Ze complimenteert ambtenaren en bestuurders daarvoor. Namens de VVD licht 
mevrouw Van Geffen enkele punten uit.
De VVD is blij dat, ondanks dat het ingewikkeld en kostbaar is, toch vorderingen worden gemaakt 
met de modal shift, het vervoer van weg naar water. Dat de Provincie een initiatief bij Alkmaar 
ondersteunt is fijn. Ervaringen elders leren dat een ketengericht project kansrijk is, zoals de 
goederenlijn vanaf Rotterdam. De VVD leest dan ook met interesse over het project omtrent de 
huisvuilketen bij Alkmaar. Klopt het dat dit als een ketenproject wordt aangepakt? Hoe kansrijk is 
dit project? Zijn er meer van dergelijke projecten in Noord-Holland denkbaar?
De VVD is ook blij dat zeven gemeenten zijn gestart met het Veiligheidsprogramma ‘Doortrappen’ 
voor ouderen op de fiets. Lopen er rond dit programma ook effectmetingen? Zo ja, kunnen de 
Staten hierover worden geïnformeerd?



Ten derde is de VVD erg blij dat alles rond de Leeghwaterbrug is afgerond. De fractie hoopt dat 
ook de laatste storingen zijn opgelost. De beloofde evaluatie ziet de fractie, vooral met het oog 
op de geleerde lessen, met belangstelling tegemoet.
Minder tevreden is de VVD over de inzet voor wegen. Die blijft achter bij de inzet voor OV en 
fiets. De fractie wil meer oog voor de hardwerkende burger die de auto gewoon nodig heeft en 
die in het weekend met het gezin op pad wil. Zoals collega Koyuncu van DENK aangaf is dat niet 
altijd realistisch met het openbaar vervoer. Meer oog voor de wereld van transport is nodig, waar 
het fileleed enorm is. Noord-Holland huist grote transportbedrijven en int graag opcenten en de 
opcenten van leasebedrijven. Naast liefde voor de opcenten, mag er liefde voor vervoer over de 
weg zijn. Door corona hebben sommigen, met name hoogopgeleiden, de illusie dat elke burger 
gewoon thuis kan werken. Ondertussen doen ze wel hun bestellingen online, zodat die aan de 
deur bezorgd worden. 

Bij interruptie vraagt de heer Steeman (D66) of mevrouw Van Geffen het met hem eens is dat als 
er ingezet wordt op andere modaliteit van vervoer dan de auto, er juist ruimte ontstaat voor de 
auto. Hoe minder mensen de auto pakken hoe meer ruimte er ontstaat voor de mensen die juist 
wel de auto pakken,

Mevrouw Van Geffen (VVD) antwoordt dat de VVD het beleid steunt om ook aan andere 
modaliteiten te werken, zoals fiets en OV. Als het inwonersaantal groeit dan zullen er meer 
mobiliteitsbewegingen komen. Dan zal de capaciteit moeten worden uitgebreid.

De VVD wil het college aanmoedigen om de investering in wegen met zoveel vaart op te pakken 
als OV en fiets. 
Tenslotte nog een woord van dank voor het beantwoorden van alle vragen door het jaar heen. Het 
is heel fijn dat vragen steeds heel helder worden beantwoord.

De heer Steeman (D66) spreekt van roerige jaren met grote impact op de provinciale financiën, 
projecten, plannen en uitvoering. Dit kan niet vaak genoeg worden benadrukt. De jaarstukken en 
Kaderbrief laten een robuust financieel beleid zien. Dat is in het licht van het voornoemde een 
opmerkelijk prestatie. Het pleit voor de professionaliteit en de inzet van de ambtelijke 
organisatie. In de commissie Economie Financiën en Bestuur zijn de algemene standpunten van 
D66 bij de jaarstukken al gegeven. De begroting is in lijn met het Coalitieakkoord ‘Duurzaam 
doorpakken’. De coronacrisis had veel impact op mobiliteit, in ieder geval tijdelijk en mogelijk 
ook op langere termijn. Het is goed om te zien dat Provincie Noord-Holland op die veranderde en 
veranderende mobiliteit weet in te spelen en inzet heeft getoond op veel vlakken, zoals algemene 
infrastructurele projecten, maar ook verduurzaming, biodiversiteit en ook op OV, slimme 
mobiliteit en fiets. Met daarbij de mobiliteitsdoelstellingen uit het Klimaatakkoord in het vizier, 
waarbij toch echt staat dat er minder automobiliteitskilometers moeten worden gereden in 2030.
D66 spreekt de verwachting uit dat de inzet aan de ambitie op OV en de modal shift in mobiliteit 
blijvend is. De fractie zal daar met volle overtuiging op blijven inzetten en zorgen dat de 
financiële middelen beschikbaar blijven. 
Het doet D66 deugd dat de nieuwe lijn van het IMPI (Integraal Meerjarenprogramma 
Infrastructuur) structureel is doorgetrokken in de begrotingscyclus en ook het kasritme daarmee 
in lijn wordt gebracht. Het brengt deze commissie en Provinciale Staten in de positie de 
kaderstellende rol op de juiste manier in te vullen en op de goede moment mee te denken en te 



sturen, waar nodig. In de jaarstukken ziet D66 daarmee een hoop herkenning in beleid en 
projecten.

Mevrouw Doevendans (PvdA) complimenteert de organisatie. Ondanks het coronajaar en de Lock 
down is er veel bewerkstelligd. Denk daarbij aan de verwerking van het IMPI. Het is fijn dat de 
Statenleden meer in stelling worden gezet, zodat tijdig kan worden bijgestuurd. 

De heer Hollebeek (PvdD) constateert dat de beoogde extra impuls voor het verhogen van 
biodiversiteit in de bermen van wegen en vaarwegen vertraging heeft opgelopen, doordat alle 
gebiedscontracten qua impulsen voor verhoging van biodiversiteiten zijn gelijkgetrokken. De 
gebiedsaannemers brengen de gevolgen van het gelijktrekken in kaart en geven hierbij hoge 
prioriteit aan de gevraagde biodiversiteit. Dat stemt enigszins gerust. Wanneer verwacht de 
gedeputeerde dat deze vertraging is ingelopen?
Maatregelen voor ontsnippering en verbinding van natuurgebieden en het daaraan gerelateerde 
voorkomen van aanrijding met dieren vinden plaats onder de kapstok van verschillende 
operationele doelen van de begroting. Daardoor kan het exacte bedrag dat hieraan besteed 
wordt, niet worden genoemd. Er wordt hierin veel monitoring uitgevoerd, wat op termijn tot 
nieuwe investeringsvoorstellen kan leiden. Hoe kunnen de Staten nu precies financiële handen en 
voeten aan hun ambities hieromtrent geven, wanneer niet duidelijk is om hoeveel geld het nu 
gaat en uit welke budgetten dat moet komen? Hoe verloopt de voortgang en wat is de eventuele 
uitkomst van de gesprekken met de Zoogdiervereniging, naar aanleiding van een eerdere 
toezegging na een rondvraag in deze commissie?
Als onderdeel van de gebiedscontracten ‘Onderhoud en infrastructuur’ worden de bestaande 
faunapassages en paddentunnels hersteld en onderhouden. Het in te zetten bedrag kan niet 
worden vastgesteld vanwege de aard van de contractvorm. Het is belangrijk om te weten wat iets 
kost. Bij het project A.C. de Graafweg wordt een bestaande duiker vervangen. Gaat het dan alleen 
om herstellen en vervangen, of gaat het hier ook om verbeteringen van faunapassages, door 
hernieuwde inzichten? Als het buiten de gebiedscontracten valt, hoe wordt het dan geregeld?

De heer Mangal (DENK) sluit zich aan bij de complimenten voor wat in 2020 allemaal is 
gerealiseerd, ondanks corona, of juist daardoor. Het was tenslotte rustig op de weg.
Er zijn 1300 laadpalen geplaatst in Noord-Holland. Ik ga ervan uit dat de resterende 700 
laadpalen in de overige provincies zijn geplaatst. Kan de gedeputeerde het aantal van 1300 in 
perspectief plaatsen? Is het veel, of weinig? Zijn ze vooral langs provinciale wegen geplaatst, 
langs snelwegen, of juist in woongebieden?
Er zijn bruggen aangesloten op de brugbedieningscentrale. Hoe future proof is de centrale? Is 
rekening gehouden met het feit dat het 3G-netwerk wordt afgesloten? Niet dat de provincie 
straks zonder bedieningscentrale komt te zitten waardoor bruggen niet kunnen worden bediend.

Gedeputeerde Olthof bedankt namens de organisatie voor de vele complimenten. Het was een 
bijzonder jaar waarbij onder moeilijke omstandigheden veel werk is verricht. Noord-Holland heeft 
geanticipeerd op het naar voren halen van projecten. Dat is op basis van een motie met elkaar 
gedeeld. 
Over de voortgang omtrent de N9 worden de Staten blijvend geïnformeerd. In week 25 is in de 
Kamer een MIRT debat, waarin gesproken zal worden over het rapport N9. In dat traject wordt 
contact onderhouden met Kamerleden, om niet alleen de nadruk te leggen op het rapport. Een 
rapport dat in samenspraak met gemeenten en Rijkswaterstaat is opgezet. Gelet op de brede 



opgave waarvoor het Rijk staat, trapt het Rijk op de rem. Dat is zonde wanneer het laag hangend 
fruit kan worden geplukt. 
De gedeputeerde is blij met de kritische blik van onder meer mevrouw Van Geffen en ook 
anderen. Het is belangrijk om hier aan tafel kritisch te zijn. Dat zorgt voor een betere 
besluitvorming, wat weer ten goede komt aan de inwoners van Noord-Holland.
De modal shift is interessant. Samen met Provincie Flevoland is contact gezocht met HVC. HVC 
heeft de boot afgehouden, omdat het bedrijf elektrisch vervoer over de weg een betere case vindt 
dan elektrisch vervoer over water. Het gesprek met HVC zal blijven worden gevoerd, maar het is 
HVC die er uiteindelijk een besluit over moet nemen.
Juist om te weten hoe de logistiek loopt is de modal shift van belang. De gedeputeerde verwacht 
de Staten aan het eind van dit jaar een Agenda Logistiek te kunnen presenteren, waarin onder 
meer is gekeken naar vervoer over water. Ook wordt nagedacht over de corridor van het 
Noordzeekanaalgebied naar Schiphol, of van de Bloemenveiling naar het zuiden van Zuid-
Holland. Er worden projecten uitgezet om met ondernemers te kijken naar slimme, schone en 
veilige logistiek in Noord-Holland. In dat verband is gesproken met de gemeente Alkmaar. Dat 
waren verkennende gesprekken. Bij Alkmaar zou een overslag kunnen worden gerealiseerd, om 
elektrische vrachtwagens te bevoorraden. Het gaat dus niet alleen om incidentele projecten. Het 
gaat om het totale verhaal. Een investering moet een doel dienen.
Effectmetingen omvatten het aantal verkeersslachtoffers. Daarbij wordt gekeken naar leeftijd en 
soort ongeval. ‘Doortrappen’ is een landelijk initiatief dat samen met het ministerie van I&W 
wordt opgepakt. 
De gedeputeerde is het niet eens met de opmerking dat de inzet op wegen achterblijft.
Qua investeringen in kunstwerken, -bruggen en sluizen-, staat er veel op de agenda. Rond 2030 
volgt er weer een golf van vervangingsinvesteringen. Ook wordt veel geïnvesteerd in wegen. 
De N247 (Amsterdam-Noord, Broek in Waterland, Monnikendam en Edam-Volendam) is een 
project dat met wetgeving te maken heeft, waardoor er vertraging ontstaat.
In het Perspectief Mobiliteit is afgesproken dat eerst wordt gekeken of mobiliteit kan worden 
verminderd, veranderd en verbeterd. Als het gaat over infrastructuur, bereikbaarheid en mobiliteit 
dan wordt zeker ook gekeken naar alternatieven, op het gebied van openbaar vervoer, 
deelmobiliteit en wat er verder voorbij komt. Volgens de VVD is het belangrijk dat er 
keuzevrijheid is.
De Focus op Smart Mobility is onlangs door de Staten vastgesteld. Daarin is logistiek een 
belangrijke factor.
De gedeputeerde komt nog met een antwoord over wanneer de biodiversiteit geheel op orde 
moet zijn.
Op dit moment wordt gewerkt aan een wetenschappelijk rapport over ontsnippering in relatie tot 
infrastructuur. Ook in dat verband wordt gesproken met de Zoogdierenvereniging en andere 
stakeholders die daar een belang hebben. Het rapport bevindt zich in een afrondende fase. Een 
aantal van dat soort projecten leent zich als koppelkans bij beheer en onderhoud van wegen. Het 
is dan moeilijk om aan te geven wat de meerkosten zijn. Als duidelijk is hoe daarmee moet 
worden omgegaan en het meer inzichtelijk kan worden gemaakt, dan komt het terug bij de 
Staten. Getracht wordt om ontsnipperingsprojecten zoveel mogelijk te koppelen aan bestaande 
werkzaamheden. Dan valt niet altijd een op een aan te geven wat de meerkosten zijn. Wat het 
college betreft gaat het niet alleen over geld. Het doel is om ervoor te zorgen dat landschappen 
aan elkaar verbonden worden, zodat dieren eenvoudiger van A naar B kunnen bewegen.



Ten aanzien van de A.C. de Graafweg weet de gedeputeerde niet of er nog meer kansen liggen. 
Op dit moment is het antwoord dat er feitelijk wordt geïnvesteerd. De vragen over het rapport 
kan de gedeputeerde op dit moment niet beantwoorden.

De heer Hollebeek (PvdD) vraagt of het puur om herstellen en onderhoud gaat. 

Gedeputeerde Olthof antwoordt dat het gaat om verbeteringen. Het kan zijn dat een bestaande 
duiker niet geschikt is als faunapassage. Dan wordt gekeken hoe de duiker geschikt kan worden 
gemaakt. Dat kan een verbetering zijn, maar de details kent de gedeputeerde niet.

De heer Mangal (DENK) constateert dat zijn beide vragen niet zijn beantwoord.

Gedeputeerde Olthof werd vandaag geïnterviewd door het Noordhollands Dagblad over laadpalen. 
Noord-Holland loopt voor als het gaat over het plaatsen van laadpalen en laadpunten. Er is een 
contract gesloten voor het plaatsen van 10.000 laadpalen tot 2030 of wel 20.000 laadpunten. 
Noord-Holland heeft van de 44.000 laadpalen in geheel Nederland er 10.000 voor haar rekening 
genomen, 7.000 daarvan komen vanuit MRA Elektrisch. Amsterdam pakt ook een deel zelf op. De 
palen worden niet zomaar langs een provinciale weg geplaatst. In overleg met gemeenten wordt 
gekeken waar de palen geplaatst kunnen worden. Het gaat om plekken waar behoefte is aan 
laden. MRA Elektrisch is uiteindelijk een samenwerking met gemeenten in Noord-Holland maar 
ook met de provincies Utrecht en Flevoland.
Enige tijd geleden was er de rapportage over de Centrale Brugbediening. Uiteindelijk gaat het 
naar twaalf aansluitingen. Uiteraard wordt rekening gehouden met alle ontwikkelingen op het 
gebied van ICT, dus ook als het gaat over Wifi en een 3G, 4G of 5G-netwerk. Uiteindelijk wordt 
met een kaart in beeld gebracht waar laadpalen nodig zijn. Dat voor het grootste deel uiteraard in 
bewoond gebied zijn. Ook wordt in een project bekeken of bedrijventerreinen, dicht tegen 
woongebieden aan, of die kunnen worden benut voor laadpalen. 

De voorzitter constateert dat er geen behoefte is aan een tweede termijn.
Ze concludeert dat er een einde is gekomen aan de bespreking van de jaarstukken. In de 
commissie Economie, Financiën en Bestuur is besloten dat de jaarstukken besproken zullen 
worden tijdens de komende Provinciale Staten vergadering van 28 juni. Het verslag van deze 
commissievergadering zal worden toegevoegd aan de vergaderstukken.


